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Zápis ze 157. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 9. října 2023 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání prezenčně v budově 
GERGE-EI Politických vězňů 7, Praha 1. 

Jednání se zúčastnili: Matěj Bajgar, Dphil.; RNDr. Miloslav Frýzek; prof. RNDr. David Honys, 
Ph.D.; prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc.; prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (místopředseda); 
prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc.; doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc.; 
doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc.; prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); 
prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc.; prof. MUDr. Josef Syka, DrSc.; prof. MUDr. Pavel Ševčík, 
CSc.; prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D.; Ing. Karel Vejražka, Ph.D.; doc. RNDr. PhDr. Hana 
Voňková, Ph.D. et Ph.D.; Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D. (tajemnice); Mgr. Markéta Avakian 
(host); Mgr. Dana Bilíková (host); PhDr. Pavel Doleček, Ph.D.; Ing. Stanislav Janovský (host); 
RNDr. Ondrej Majer, CSc. (host) 

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 156. jednání KHV 

2) Informace z 393. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Hodnocení účelové podpory      [M. Bajgar, J. Machan] 

a) Návrh Programu na podporu aplikovaného výzkumu a inovací v obranném průmyslu 
PRODEF (Ministerstvo obrany) 

4) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Výstupy z Modulu 2 

c) Tripartity 2023 

d) Pravidelná obměna OP 

e) Metodika hodnocení výzkumných organizací pro poskytování institucionální podpory 
ze státního rozpočtu na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumných organizací 
v působnosti Ministerstva kultury na léta 2024 – 2028 

f) Záměr aktualizace Metodiky 2017+ 

g) Analýza produktivity 

h) Datapapers jako druh výsledku VaVaI 

i) Konference M17+ 

5) IS VaVaI          [ S. Janovský] 

6) Různé 

7) Závěr  
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Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Polívka a přivítal hosty - vrchní ředitelku Sekce VVI 
Danu Bilíkovou a politického náměstka ministryně VVI Pavla Dolečka. KHV schválila program 
157. jednání a zápis ze 156. jednání. 

Ad 2) Prof. Polívka poskytl KHV informace z 393. zasedání Rady dne 27. září 2023. Nového členem 
Rady se stal prof. RNDr. Václav Matyáš M.Sc., Ph.D., vedoucí Centra pro výzkum kryptografie 
a bezpečnosti Fakulty informatiky Masarykovy univerzity v Brně. Diskutován byl návrh výdajů 
státního rozpočtu České republiky na výzkum, experimentální vývoj a inovace na rok 2024 
a výhledem na léta 2025 a 2026 a návrh zákona o výzkumu, vývoji, inovacích a transferu znalostí. 
Dalším bodem program byla žádost Technologické agentury ČR o posouzení priorit v DC5 SIGMA 
„Dlouhodobé výzkumné záměry a řešení aktuálních potřeb VaVaI“. 

Ad 3) Komise projednala návrh vyjádření KHV k návrh Programu na podporu aplikovaného 
výzkumu a inovací v obranném průmyslu PRODEF Ministerstva obrany. Komise se jednomyslně 
shodla, že do aktuální verze programu byly pouze částečně zapracovány připomínky ex ante 
hodnocení, že doporučuje zkrácení programu na 7 let, doporučuje doplnit do programu, jakým 
způsobem bude podporována excelence, a jakým způsobem bude podpořeno zapojení 
výzkumných pracovníků v rané fázi kariéry do řešení projektů. KHV dále požaduje doplnění 
programu o analýzu rizik v základní formě (detail může být v příloze např. v Analýze řešené 
problematiky.), a taktéž doplnění specifikace průběžného a závěrečného hodnocení projektů 
řešených v rámci programu, a doporučuje jasnou definici užitých pojmů, pokud mohou být různě 
interpretovány. 

KHV také diskutovala aktualizaci kontrolního listu v návaznosti na připravovaný návrh nového 
zákona o VaVaI, dr. Bajgar případný update připraví na listopadové jednání KHV.   

Ad 4a) Dr. Miholová shrnula, že hodnocení běží podle plánovaného harmonogramu. Výstupy z  M1 
byly zveřejněny, v pátek 6. 10. 2023 uplynula lhůta pro zaslání zpětné vazby, počet zaslaných 
námitek zůstává v obdobném rozsahu jako v minulých letech. Dále pokračuje sběr vybraných 
výsledků do M1 pro další kolo hodnocení, termín je stanoven na 31. října 2023. Aplikace nově nabízí 
i možnost hromadného přihlašování výsledků přes xml, a to v reakci na požadavek některých 
vysokých škol (např. VUT). U výsledků bezpečnostního a obranného výzkumu je možnost na tato 
specifická odvětví upozornit. Odd. hodnocení výzkumných organizací připravuje podklady pro 
jednání tripartit, viz níže. 

Ad 4b) Výstupy z M2 (připravené ke zveřejnění na webu m17.rvvi.cz) by měly být schváleny 
na dalším zasedání Rady. Komentáře členů Odborných panelů se kvalitativně liší.  

Ad 4c) Z iniciativy ministryně VVI Heleny Langšádlové byl připraven návrh protokolu z tripartitních 
jednání k jednotlivým výzkumným organizacím. Výjimku tvoří vysoké školy, pro které byly 
připraveny tzv. zelené listy a to v rámci kompletního zhodnocení VŠ v roce 2021 (aktualizace 
proběhne opět v souvislosti s kompletním hodnocením VŠ, které je plánováno na r. 2025). KHV 
návrh řádně projednala, odsouhlasila a navrhla provést změnu v zobrazení výstupů z M1. Příprava 
podkladů na tripartitní jednání probíhá v souladu s návrhem KHV.  

Ad 4d) Prof. Polívka okomentoval předložený návrh Výzvy k podávání návrhů kandidátů na členy 
Odborných panelů včetně formuláře. Vzhledem k připravované aktualizaci metodiky není rozsáhlá 
obměna v letošním roce nezbytná. KHV návrh Výzvy doporučila Radě ke schválení. KHV se dále 
shodla, že do budoucna by mělo být zachováno nepsané pravidlo, aby předsedové panelů byli 
vybíráni z aktivních členů OP.  
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 Ad 4e) Metodika hodnocení VO v gesci Ministerstva kultury byla dopracována a schválena 
v průběhu prázdnin. Prof. Kocourek v této věci rozeslal dotazníkový formulář členům KHV 
(prof. Janoušek, prof. Polívka), kteří se již hodnocení Metodiky MK věnovali. Návrh vyjádření byl 
detailně projednán a v intencích diskuze aktualizován. Návrh vyjádření KHV k Metodice hodnocení 
výzkumných organizací v působnosti Ministerstva kultury na léta 2024-2028 byl následně schválen 
per rollam dne 17. 10. 2023. Obdobně jako předešlé vyjádření KHV bude aktualizované vyjádření 
KHV zasláno zástupcům MK.  

Ad 4f) Záměr aktualizace Metodiky 2017+ byl nastíněn již na předešlém jednání KHV. Prof. Polívka 
detailně okomentoval uvažované fázování aktualizace metodiky hodnocení, vč. přechodové fáze. 
Členové KHV s návrhem souhlasili. 

Ad 4g) Prof. Polívka okomentoval poslední verzi dokumentu Analýza produktivity, který vznikl 
ve spolupráci dr. Nekorjaka, dr. Hrendashe, doc. Municha a prof. Šmahela. Relativní publikační 
WoS produktivita VO v oboru je v dokumentu vyjádřena jako Národní oborový podíl VO na článcích 
Jwos / Národní oborový podíl VO na autorech publikací oboru. Do každého FORDu byly zahrnuty 
ty VO, které mají v daném FORDu alespoň jeden článek typu Jwos. V základním výchozím 
nastavení jsou filtrem vybrány k zobrazení pouze ty VO v daném FORDu, které v něm vykazují 
alespoň 20 vědců (pro něž je daný obor dominantní na základě všech publikačních výsledků v RIV). 
Členové KHV byli vyzváni, aby v podkladu našli své obory a pracoviště a případně upozornili 
na možné problémy. Dokument bude podkladem pro tripartitní jednání a po schválení Radou bude 
i zveřejněn     

Doc. Voňková navrhla (a KHV její návrh podpořila), aby analýza byla rozšířena i mimo WoS 
na výsledky (typicky knihy) hodnocené v M1.  

Ad 4h) Prof. Polívka se vrátil k návrhu prof. Hajiče a k diskuzi o výsledcích s příznakem Data Paper 
jako novém druhu výsledku VaVaI. Prof. Hajič se nabídl pomoci s formulací definice nového druhu 
výsledku VaVaI (aktualizace Definic je možná v rámci aktualizace metodiky hodnocení). 

Ad 4i) Prof. Polívka KHV připomněl konferenci, kterou každoročně organizuje NTK, letošní téma je 
The Future of Research(er) Assessment. Akce se uskuteční  9. - 10. listopadu 2023.  

Další konference k Metodice 2017+ se bude konat na Univerzitě Palackého v Olomouci dne 
31. října 2023. Tématem bude hodnocení lékařského výzkumu (požadavek OP 3).  

Prof. Štěpnička, předseda OP1, nabídl uspořádání výroční konference na Přírodovědecké fakultě 
UK v únoru 2024 (před zahájením výuky v jarním semestru). Návrh uspořádat výroční konferenci 
potvrdila i přítomná vrchní ředitelka Sekce VVI. 

Ad 5) Ing. Janovský (zastupující vedoucí Odd. informačních systémů, Sekce VVI) KHV představil 
návrh úprav IS VAVAI pro rok 2024 tzv. verzi 3.3.0. Detailně bylo diskutováno nastavení kontroly 
vyplnění pole A07 - Státní příslušnost tvůrce u nekmenových (cizích) autorů, kteří nemají CZ 
příslušnost. KHV se shodla, že pro evidenci je irelevantní státní příslušnost tvůrce, smysluplnou je 
naopak evidence státní příslušnosti výzkumné organizace, na které je daný tvůrce výsledku 
zaměstnán. Zavedení povinného vyplnění státní příslušnosti u nekmenových autorů tudíž nebude 
realizováno. 

Ve dnech 22. 12. 2023 (20:00) - 11. 1. 2024 proběhne odstávka uživatelských rozhraní – VaVER 
a RoP (veřejná databáze IS VaVaI bude funkční nepřetržitě) z důvodu testování úprav 
na produkčním serveru. Nejpozději 12. 1. 2024 pak bude spuštěna nová verze programu 3.3.0 
a zveřejněna aktualizovaná dokumentace i aktualita o spuštění. 
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Ad 7) Příští řádné 158. jednání se bude konat dne 6. 11. 2023 od 13.00 hod. distančně via aplikaci 
Webex. 

 

V Praze dne 18. října 2023 

 

Zapsala: M. Avakian  

Schválil: T. Polívka 


